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Protokoll från pensionärsrådets möte den 19 augusti 2013 

 

 
Ledamöter Lilian Falkbäck PRO Farsta strand 

 Harry Wikner PRO Hökarängen 

   

Tjänstgörande ersättare Sven Engström PRO Farsta centrum 

 Sonja Wenström SPF Sköndal 

 Berit Johansson PRO Tallkrogen/Gubbängen 

   

Förhinder Inger Sjöberg, ordförande PRO Farsta centrum 

 Stig Åström, vice ordförande SPF Farsta 

 Kerstin Holmgren, ledamot SPF Sköndal 

 Börje Törngren, ersättare PRO Sköndal 

 Christina Johansson, ersättare SPF Farsta 

   

   

Tjänstemän Päivi Kabran avdelningschef 

 Pia Sundqvist nämndsekreterare 

 

 

 

 

 

 

 

 

Justeras:   

  Lilian Falkbäck, ordförande 

 

 

 

 

Justeras:   

  Sonja Wenström, tjänstgörande ersättare 

 

 

 

 

Sekreterare:  

  Pia Sundqvist 
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§ 1 Val av ordförande och justerare för mötet, tid för justering, 

godkännande av dagordningen 

Både ordföranden och vice ordföranden hade anmält förhinder. Till 

ordförande för mötet valdes ledamoten Lilian Falkbäck och till justerare 

tjänstgörande ersättaren Sonja Wenström. Justering sker torsdag 22 augusti. 

Dagordningen godkändes. 

 
§ 2 Anmälan av protokoll från föregående sammanträde  

Protokollet från rådets sammanträde den 3 juni 2013 anmäldes och lades 

till handlingarna. 

 
§ 3 Ärenden till nämndsammanträdet den 29 augusti 2013 

Ärende nr 6: Järvalyftet 2007-2012 – remiss från kommunstyrelsen 

Rådet ansåg att det är viktigt att lokala förtroendevalda har inflytande över 

olika satsningar i ytterstaden. 

 

Ärende nr 7: Rätt information – kvalitet och patientsäkerhet för vuxna med 

nedsatt beslutsförmåga (SOU 2013:45) – remiss från kommunstyrelsen 

Rådet hade inga synpunkter 

 

Ärende nr 11: Detaljplan för del av Giggen 25 och del av Tallkrogen 1:1 i 

Tallkrogen – remiss från stadsbyggnadsnämnden 

Rådet tyckte att det var ett bra förslag till byggnation. 

 

Ärende nr 12: Uppföljning av privata vård- och omsorsgboenden – Vittsjö 

Rådet hade inga synpunkter. 

 

Ärende nr 13: Uppföljning av privata utförare av hemtjänst – Ellas 

Hemtjänst 

Rådet hade inga synpunkter. 

 

Ärende nr 14: Uppföljning av privata utförare av hemtjänst – Skandic 

Personlig Assistans HB 

Rådet hade inga synpunkter. 

 
§ 4 Tre remisser som behandlas av nämnden den 26 september 2013 

 När det hinns med, om svarstiden inte är alltför kort, ges nämndens båda 

råd möjlighet att lämna synpunkter på kommande remisser från kommun-

styrelsen och andra instanser, innan förvaltningen skriver sitt förslag till 

svar. Den här gången har pensionärsrådet fått ta del av tre kommande 

remisser, som behandlas av nämnden den 26 september. 
 

 1. Översyn av ersättningssystem inom hemtjänsten – från kommunstyrelsen 

Rådet undrade hur det fungerar med sådana hemtjänstinsatser som inte kan 

utföras om brukaren till exempel behöver göra ett akut läkarbesök. 

Avdelningschef Päivi Kabran svarade att brukaren inte betalar för sådant 

som inte kan utföras. Beroende på vad som orsakar att den planerade 
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insatsen inte kan utföras kan utföraren dock ändå få betalt. Det föreslagna 

nya systemet för ersättning till utförare ger bättre möjligheter till korrekt 

debitering och kontroll. 

 

Under förutsättning att kommunfullmäktige fattar beslut om det nya 

systemet kommer det att tillämpas i Farsta från och med mars nästa år. 

Tester och utprovningar kommer att genomföras i höst. 

 

Rådet bad att få återkoppling efter införandet. 

 

Rådet frågade också om det nya ersättningssystemet innebär att utförare, 

som har avvecklat sin verksamhet med hänvisning till alltför låg ersättning, 

kommer att kunna återuppta den inom ramen för det nya systemet. Detta 

kunde förvaltningen inte svara på. 

 

2. Översyn av ersättningsmodellen för vård- och omsorgsboenden inom 

valfrihetssystemet – från kommunstyrelsen 

Rådet tyckte att det är bra att nivåindelningen av boende utifrån behov tas 

bort som grund för den ersättning utföraren får. Dels förändras behoven 

över tid, dels är det svårt för handläggare att bedöma om en sökande har 

behov i nivå 1, 2 eller 3. 

 

3. Reviderade riktlinjer för riksfärdtjänst – från kommunstyrelsen 

Rådet gjorde följande uttalande. (Texten motsvarar det särskilda uttalande 

som socialdemokraterna och miljöpartiet lämnade när socialnämnden 

behandlade ärendet den 11 juni.) 

 

”I ärendet påvisas inte tydliga förändringar av den enskildas situation mer 

än att man inte får resa för fackliga uppdrag. 

 

Barnkonventionen ska beaktas vid lagstiftning av detta slag, och när det 

direkt rör barn och unga med funktionsnedsättningar. Utifrån detta 

förväntar vi oss en generös tillämpning av lagen. 

 

Vidare ser rådet för funktionshinderfrågor påtagliga försämringar och 

begränsningar i förslaget. ’Man kan inte hänvisa till att det fungerar bra 

med allmänna kommunikationer och ledsagare på plats. Det innebär en 

enorm psykisk och fysisk stress att inte veta om det kommer att fungera. 

Är ledsagaren där? Kommer jag ombord? Får jag med mig allt? Och så 

vidare. Måste du dessutom göra flera byten, oftast med långa väntetider 

eller så korta att du riskerar missa anslutningen, då mångdubblas besvären. 

Det innebär en enorm stress, fysisk anspänning och trötthet som påverkar 

personen mycket negativt’. Detta säger de som känner förändringarna i 

sina liv. 

 

Funktionshindrade medmänniskor ska ha rättigheter inte allmosor, tack!” 
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§ 5 Information från förvaltningen och avdelningen för äldre  

Stadsdelsnämnden kommer även i år att genomföra en konferens kring arbetet 

med verksamhetsplanen för nästa år, och även i år får de båda råden möjlighet 

att delta och framföra sina synpunkter.  

 

Konferensen hålls tisdag 22 oktober – en månad tidigare än förra året, så att 

både nämnd och råd kan ha en mer aktiv roll i processen. Därför kommer det 

sannolikt inte att finnas något skriftligt material som rådet kan diskutera i 

förväg. Päivi Kabran kommer istället att ge muntlig information vid rådets 

möte den 14 oktober, så att rådet kan komma överens om vilka synpunkter som 

deras representanter vid konferensen bör framföra. 

 

Alla stadsdelsförvaltningar har fått 400 000 kronor vardera från 

äldreförvaltningen för att arbeta med stadens värdegrund.  

 

Förvaltningen har fått 400 000 kronor från äldreförvaltningen för att arbeta 

vidare med utbildningar och annat för demensteam inom hemtjänsten. Det 

innebär att Farsta snart kommer att ha ett fungerande demensteam, något som 

rådet tyckte var mycket bra. 

 

Rådet gick igenom balanslistan – se bilaga.  

 Ett tema kring biståndsbedömning genomförs vid rådets möte den 14 

oktober.  

 Förslaget om ett tema om hemsjukvård stryks eftersom hela frågan om 

överförande till kommunerna från 2015 ligger på is – kommuner och 

landsting kan inte komma överens om villkoren. 

 MAS och MAR tillfrågas om de kan medverka vid rådets möte den 11 

november för att berätta om förebyggande arbete och annat. 

 
§ 6 Övriga frågor  

Sven Engström tog upp en fråga om organisationen kring färdtjänst. 

Förvaltningen föreslog att frågan tas upp direkt med landstinget, via lokala 

pensionärsföreningar och Landstingets Pensionärsråd, LPR. 

 

På fråga från Sven svarade förvaltningen att det ännu inte har kommit 

något svar från trafik- och renhållningsnämnden på rådets skrivelse vid 

mötet den 4 juni om upprustning av parkbänkar och fler cykelställ i Farsta 

Centrum. 

 

Rådet undrade om det finns något förslag på placering av en ny boulebana 

i Hökarängen, istället för den som togs bort efter nämndens beslut den 23 

maj. Päivi lovade undersöka och återkomma med besked. 

 

 
§ 7 Avslutning 

Ordföranden avslutade mötet. 


